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Abstract (en)
[origin: US4704132A] Dyeings with reactive dyes on cellulose fiber materials are after-treated with an aqueous solution of a condensate which
is obtainable by reacting (a) bisbenzylpiperzine with (b) ethylene chloride, an epihalohydrin, propylene chloride, 1,3-dichloro-2-hydroxypropane,
bisepoxybutane or 1,4-dichlorobutane or a mixture of these, in a molar ratio of from 1:0.5 to 1:1.1, or by reacting (c) piperazine, bis-1,4-
aminopropylpiperazine, 1-aminoethylpiperazine, 2-hydroxyethylpiperazine or 1-methylpiperazine, or a mixture of these, with a compound according
to (b) in a molar ratio of from 1:0.5 to 1:1.1 and benzylating the condensate, the benzylation being carried out using 0.15-1.0 mole of benzyl chloride
per equivalent of nitrogen in component (c). The cellulose fiber materials after-treated in this manner possess very good wetfastness.

Abstract (de)
Nachbehandlung von Färbungen mit Reaktiv-Farbstoffen auf Cellulose-Fasermaterialien mit wäßrigen Lösungen von Kondensationsprodukten,
die durch Umsetzung von (a) Bis-benzylpiperazin mit (b) Ethylenchlorid, Epihalogenhydrin, Propylenchlorid, 1,3-Dichlor-2-hydroxy-propan, Bis-
epoxibutan, 1,4-Dichlorbutan oder deren Gemische im Molverhältnis 1 : O,5 bis 1,1 oder durch Umsetzung von (c) Piperazin, Bis-1,4-(aminopropyl)-
piperazin, 1-Aminoethylpiperazin, 2-Hydroxyethylpiperazin, 1-Methylpiperazin oder deren Gemische mit den Verbindungen gemäß (b) im
Molverhältnis 1 : O,5 bis 1,1 und Benzylierung der Kondensationsprodukte erhältlich ist, wobei man bei der Benzylierung pro Äquivalent Stickstoff in
der Komponente (c) O,15 - 1,O Mol Benzylchlorid einsetzt. Die so nachbehandelten Cellulose-Fasermaterialien weisen eine sehr hohe Naßechtheit
auf.
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